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BROI.0012.3.10.2019 

 

 

Protokół nr 10/19 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 26 listopada 2019  roku 

 

I część posiedzenia Komisji  

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 26 listopada 2019  roku o godzinie 9:10, w siedzibie Starostwa Powiatowego  

we Włocławku 
 
 Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury  i Sportu Pan Karol Matusiak dokonał 

otwarcia obrad Komisji, powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości w osobach: 

Pani Agaty Wojtkowskiej – członka Zarządu Powiatu we Włocławku, Pani Jolanty Sakowskiej – 

Skarbnika Powiatu oraz Pana Jana Stockiego - Podinspektora w Wydziale Edukacji i Spraw 

Społecznych.  

  

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 5 

osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, zatem 

obrady są prawomocne. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytał treść porządku obrad: 

 

Porządek obrad: 

 

I część posiedzenia Komisji o godzinie: 9
00 

w siedzibie Starostwa Powiatowego  

we Włocławku, ul. Cyganka 28, sala nr 43 (III piętro). 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 9/19 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

z dnia 13 listopada 2019 r.  

5. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2020 i lata następne.  

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2020. 

7. Informacja Zarządu Powiatu na temat przebiegu i wyników egzaminów  maturalnych 

i zawodowych. 

8. Informacja Zarządu Powiatu o naborze uczniów do szkół na rok szkolny 2019/2020. 

 

II część posiedzenia Komisji  o godzinie: 10
30 

w siedzibie, Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej „Małgosia” w Brzeziu, Brzezie 35D 
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9. Analiza stanu majątku– wizja lokalna. 

10. Akty prawne i dokumentacja Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Jaś”  

i „Małgosia” w Brzeziu. 

11. Liczba wychowanków z podziałem na grupy wiekowe.  

12. Stan i  struktura zatrudnienia w  placówkach.  

13. Problemy i potrzeby jednostki.  

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad?  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem  

porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za - 5 

przeciw-0 

wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad składający się z 15 punktów.  

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 9/19 z posiedzenia komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 13 

listopada 2019 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował członków Komisji, że z ostatniego posiedzenia komisji 

został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do protokołu nr 9/19 z dnia 

13 listopada 2019 r.? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 

protokołu nr 9/19 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła protokół nr 9/19  z posiedzenia Komisja Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 13 listopada 

2019 r.  

 

 

5. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2020 i lata następne.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik Powiatu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że dniu 14 listopada br. Zarząd Powiatu podjął uchwałę nr 

179/19 w sprawie przyjęcia projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na  rok 2020 oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2027. Długość okresu 

objętego prognozą finansową wynika  z art. 227 ust 2. ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych. Prognozę należy sporządzać na okres nie krótszy niż okres na jaki 

przedsięwzięto limit wydatków, o którym mowa w art. 226 ust. 3.  W załączeniu radni otrzymali 

m.in.: wykaz przedsięwzięć jakie planuje powiat do realizacji na wspomniany okres. Członkowie 

komisji otrzymali ponadto informacje dotyczące wyliczenia tego wskaźnika. Powiat włocławski 

posiada zobowiązania wobec WFOŚ w wyniku zaciągniętej pożyczki, która na dzień 31.10.2 019 r. 

wynosi 411 674 zł. W 2020 planuje się zaciągnąć długoterminowy kredyt bankowy w kwocie 9 300 

444,01 zł z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu budżetowego w kwocie 10 455 678, 
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74 zł. Pozostała kwota deficytu zostanie pokryta nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie  

893 280, 73 zł oraz wolnymi środkami w kwocie 216 954 zł. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Wobec braków głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2027 i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-1 (Pan Radny Jerzy Pawłowski) 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2027 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 

na lata 2020-2027 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na rok 2020. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił  o zabranie głosu Panią Skarbnik Powiatu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że w dniu 14 listopada br. Zarząd Powiatu podjął uchwałę nr 

179/19 w sprawie przyjęcia projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2027. Uchwala się 

dochody budżetu na rok 2020 w wysokości 108 419 067,38 zł  z tego dochody bieżące w kwocie 

88 023 285,09 zł i dochody majątkowe w kwocie 20 395 682, 29 zł. Jeśli chodzi o wydatki mówi  

o tym załącznik nr 1 do informacji jaką radni otrzymali. Wydatki budżetu na 2020 rok planuje się w 

wysokości 118 874 746,12 zł, z tego wydatki bieżące w kwocie 79 154 200,16 zł i wydatki 

majątkowe 39 720 545,96 zł. Szczegółowe informacje zostały przedstawione w załączniku nr 2. 

Deficyt budżetu powiatu planuje się w wysokości 10 455 678,74 zł. Ustala się przychody budżetu 

na łączną kwotę 10 606 398,74 zł i rozchody budżetu na kwotę 149 720 zł. Na rok 2020 planuje się 

rezerwę ogólną, celową i inwestycyjną na kwotę ogółem 2 240 000 zł  z podziałem: rezerwa ogólna 

150 000 zł, rezerwa celowa 2 090 000 zł (w tym na rezerwa w zakresie zarzadzania kryzysowego 

170 000 zł), wydatki bieżące w oświacie i edukacji, opiece wychowawczej 500 000 zł (to głównie 

wydatki na dodatki uzupełniające dla nauczycieli, nieplanowane remonty i inne nieplanowane 

wydatki). Następnie wydatki bieżące w opiece społecznej 220 000 zł: na nieplanowane wydatki  

w domach pomocy społecznej, w PUP, w PCPR i inne nieplanowane wydatki. Wydatki bieżące  

w administracji 500 000zł: zabezpiecza się tutaj środki na ewentualne, jednorazowe odprawy 

emerytalne, rentowe, i inne nieplanowane wydatki oraz rezerwy na inwestycje i zakupy 

inwestycyjne w kwocie 700 000 zł. W związku z zatrudnieniem i wynagrodzeniem dla 

pracowników uwzględnione zostały założenia do budżetu. Ujęto wzrost minimalnego 

wynagrodzenia do kwoty 2600 zł oraz wzrost wynagrodzeń dla pracowników administracji  

i obsługi do 300 zł brutto na etat. Planowane wydatki bieżące w zakresie dróg powiatowych 

uwzględniają koszty utrzymania jednostki  PZD, koszty utrzymania jednostki to kwota 2 420 603 

zł. Jeśli chodzi o remonty dróg, chodników przy drogach powiatowych, mostów i przepustów to 

została zaplanowana kwota 3 962 037 zł. Zaplanowano wydatki na dział oświata i wychowanie tj. 

15 907 409,99 zł, w której uwzględniono zaplanowaną dotacje podmiotową dla szkół 

niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych w wysokości 2 081 899 zł. Planowane wydatki 

w zakresie prowadzenia domów pomoc społecznej to kwota 400 398 899 zł, w tym kwotę  

w wysokości 1 651 590 zł z przeznaczeniem na dotację celową dla podmiotów prowadzących 

zadania własne powiatu tj. Dom Pomocy Społecznej w Izbicy Kujawskiej. Ponadto zaplanowano 

również wydatki w wysokości 400 000 zł związane z transportem zbiorowym, następnie wydatki na 

remonty bieżące w budynkach jak i bieżące naprawy i konserwacje maszyn i urządzeń, sprzętu  
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ogółem dla jednostek zaplanowano 4 202 653 zł, w tym znajdują się również środki w wysokości 

3 962 037 na remonty dróg z planowanym dofinansowaniem z funduszu dróg samorządowych  

w wysokości 1 366 018 zł. W budżecie powiatu planuje się również zaplanować środki z tytułu 

pomocy finansowej na zakupy niezbędnego sprzętu dla OSP w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

w wysokości 300 000 zł. Ponadto w budżecie powiatu zabezpiecza się środki finansowe  

w wysokości 300 000 zł na realizację zadań związanych z pracami konserwatorskimi, 

restauratorskimi i robotami budowlanymi przeprowadzonych na obiektach zabytkowych wpisanych 

do rejestru zabytków na terenie powiatu włocławskiego. Wydatki majątkowe planuje się wraz z 

rezerwą na inwestycje i zakupy inwestycyjne w wysokości 39 720 545,96 zł. Szczegółową 

informację przedstawia załącznik nr 3. Zadania inwestycyjne na drogach powiatowych planowano 

w łącznej wysokości 17 644 475 zł z dofinansowaniem z Funduszu Dróg Samorządowych w 

kwocie 8 362 236 zł. Następne zadania inwestycyjne to Infostrada Kujaw i Pomorza, zadanie jest 

realizowane w ramach RPO Woj. Kujawsko-Pomorskiego. Na rok 2020 zabezpieczona  jest kwota 

1 509 595,70 zł, w tym wkład własny powiatu 226 439,36 zł oraz środki w kwocie 1 283 156,34 zł 

pochodzące ze środków unijnych. Następne zadanie wieloletnie to budowa budynku biurowego 

wraz z parkingiem służącym do wykonywania zadań publicznych przez powiat włocławski. To jest 

budynek we Włocławku, zaplanowano w budżecie na rok 2020 kwotę 4 049 636 zł, całkowita 

wartość zadnia w Wieloletnie Prognozie Finansowej na lata 2017-2020 wynosić będzie 6 767 941 

zł. W Starostwie Powiatowym zaplanowano również wydatki majątkowe w kwocie 125 000 zł, na 

zakup samochodu  95 000 zł oraz 30 000 zł na zakup systemu ewidencji czasu pracy. Po zapoznaniu 

się z pismami Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku i Komendanta Państwowej Straży 

Pożarnej we Włocławku zaplanowano środki w wysokości 50 000 zł dla policji na zakup 

samochodu i 120 000 dla straży na zakup odzieży ochronnej. Kolejnym zadaniem inwestycyjnym to 

budowa Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu. Zaplanowano jako wkład 

własny na rok 2020 kwotę 3 136 375, 40 zł oraz środki pochodzące ze środków unijnych. To jest 

kwota 6 754 854,11 zł. Zadanie to jest zadaniem wieloletnim, zostanie ukończone w przyszłym 

roku. Ponadto dom pomoc społecznej w Rzeżewie zaplanował również wykonanie dokumentacji 

kosztorysowej. Na kwotę 50 000 zł, zadanie również zostało wpisane do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Ponadto planowane kwoty dotacji udzielonych z budżetu powiatu na 2020 rok 

stanowią wydatki na dotacje celowe dla jednostek sektora finansów publicznych w  wysokości 

1721165,95 zł. Dotacje celowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych planowane są w 

kwocie 2 381 650 zł, a dotacje podmiotowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych to 

1 081 890 zł. Zestawienie planowanych dotacji przedstawia załącznik nr 5 do informacji.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Radny Jerzy Pawłowski  powiedział, że projekt uchwały zawiera w §1 i 2 wydatki majątkowe  

w kwocie  39 720 545 zł Załącznik drugi określa ogółem wydatki, wydatki inwestycyjne to kwota 

39 020 545 zł, czyli różnica wynosi700 000 zł. radny zapytał, czego dotyczy? 

Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że ta kwota zabezpieczona jest na rezerwę budżetową.  

Radny Jerzy Pawłowski  zapytał o budowę Powiatowego Centrum Zdrowia? 

Starosta Włocławski powiedział, że zaplanowana rezerwa budżetowa  w kwocie 700 000 zł.  

Z myślą o przeznaczeniu części tej kwoty na kontynuację realizacji zadania Powiatowego Centrum 

Zdrowia. Powiat jest na etapie opracowania koncepcji tej budowy. Ona w połowie grudnia ma być 

dla nas gotowa. Toczą się intensywne spotkania z samorządem województwa w sprawie 

przekazania działek i uzyskania działek od WOMP. Planowany jest ten proces do zakończenia  

w tym roku lub pierwszych miesiącach przyszłego roku zakończyć jeśli wszystko pójdzie   

z planem. Wówczas zostanie ogłoszony przetarg w systemie zaprojektuj i wybuduj i należy 

przesunąć  pieniądze z rezerwy w przyszłym roku. Jeśli udało by się opracować dokumentację na to 

działanie jest to koszt koło 250 000 -300 000 zł, a realizacja byłaby w dwóch latach następnych. 

Kluczem jest uzyskanie tych działek. Wszystko jest na dobrej drodze. Odbyło się kilka spotkań 

z Marszalkiem, przedstawicielami samorządu, szpitala, WOMP-u. Jest plan jak to ułożyć.  Jeśli 

zostanie to sfinalizowane w przyszłym roku i w pełni powiat zostanie właścicielami działki to 

będzie czas na opracowane dokumentacji.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy jest planowana dotacja dla klubu  koszykówki  we 
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Włocławku – Anwil Włocławek? 

Starosta Włocławski odpowiedział, że dla klubu  Anwil Włocławek  w  zeszłym roku dotacja była 

przeznaczona ze środków promocyjnych, w tym roku środki na promocje są zmniejszone  

w stosunku do roku poprzedniego. Wstępnie te środki dla Anwilu są planowane. Zarząd podejmie 

decyzje na początku przyszłego roku, czy ta umowa zostanie podpisana. W takiej samej kwocie jak 

w roku poprzednim będzie to niecałe 150 000 zł brutto.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy nie są to za duże środki w porównaniu z tym, co powiat 

przeznacza na powiatowy sport lokalny?  

Starosta Włocławski powiedział, że przyjęto zasadę, iż dwukrotnie wyższe środki trafiają do OSP, 

dwukrotnie wyższe środki trafiają do klubów sportowych z terenu powiatu. W przyszłym roku na 

dotacje zaplanowane jest 250 000 zł, plus  40 000 zł na konkursy w ramach organizacji 

pozarządowych. Trudno Staroście oceniać, czy to kwota za niska, czy za wysoka. To jest sport 

profesjonalny. Starosta osobiście uważa, że spotkało się to z dobrym odbiorem w powiecie 

włocławski, że  powiat się angażuje. Tyle samo kibiców jest na terenie Miasta Włocławek i na 

terenie powiatu. Starosta identyfikuje się  z tą drużyna, jest to jedyna rozrywka sportowa na 

wysokim poziomie, także dla mieszkańców powiatu. Starosta osobiście nie słyszał negatywnych 

wypowiedzi społeczeństwa na ten temat. Także kluby sportowe z ternu powiatu są bardzo 

wdzięczne za pomoc, której udzielono w zeszłym roku i planuje się to również w przyszłym roku. 

Jej wysokość jest dla wszystkich pozytywnym zaskoczeniem bo każdy klub około 17 000 zł na 

swoją działalność uzyskał. W ocenie starosty jest to wyśrodkowane w miarę rozsądnie. Zawsze 

można dyskutować, czy za dużo, czy za mało.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, ze jeśli chodzi o dotacje PSP we Włocławku, czy ta 

dotacja nie jest za duża? W ubiegłym roku zostało zakupione obuwie produkcji norweskiej.  

W porównaniu do dotacji udzielanych przez Miasto Włocławek powiat udziela bardzo wysokich 

dotacji. PSP realizuje też zadania Miasta Włocławek, ale Miasto Włocławek nie utrzymuje straży. 

W powicie włocławskim funkcjonują OSP. Starosta Włocławski wyjaśnił, że 300 000 zł dotacji dla 

OSP, historyczna kwota w całym funkcjonowaniu powiatu włocławskiego, 4krotnie zwiększona do 

lat poprzednich. 120 000 zł dla PSP we Włocławku, 50 000 zł dla KMP we Włocławku. Dla PSP 

jest wyższa kwota, ponieważ poprzez PSP prowadzona jest zadanie powiatu tj. funkcjonowanie 

Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego. Jeśli by ta współpraca z tą jednostka się 

zakończyła musi być świadomość, że utworzenie przez powiat jednostki pociągnie za sobą 

kilkukrotnie wyższe koszty, lokalowe, osobowe. 24 godziny na dobę 2 osoby musza tam 

funkcjonować, ponieważ jedna nie może. Nie mówiąc o kosztach sprzętu, wyposażenia itp. Zostało 

wypracowane metodą konsensusu. Starosta nie ocenia działalności władz miasta. Starosta nie wie 

jaka kwota w zeszłym roku została przekazana. Co do zakupu norweskich butów to Staroście ten 

pomysł się podobał. Jeśli kupować to kupować porządny sprzęt i raczej za to powiat jest chwalony, 

że przekazał środki na sprzęt wysokiej jakości. W tym roku jest zamysł zakupu ubrań specjalnych  

z wysokiej półki, gdzie jeden strój kosztuje ponad 3500 zł. Proporcja 300 0000 zł na OSP (4 krotnie 

więcej niż w latach poprzednich) i 120 000 zł dla PSP we Włocławku jest właściwa , gdzie w części 

realizuje zadania powiatu i 50 0000 zł dla KMP według starosty jest zasadne. Na inwestycje w tym 

roku będzie blisko 40 mln zł. Wiele zdecydują  o tym fundusze z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Na to wszystko przyjdzie czas. W przyszłym roku planowana jest kontynuacja zdań oświatowych  

w szkołach w Chodczu oraz w szkole w Izbicy Kujawskiej, fotowoltanika, i inne zadnia 

inwestycyjne, a także remonty dróg oprócz tego realizowane jest wiele zadań społecznych: 

wsparcie OSP w znacznie większej kwocie, wsparcie klubów sportowych, zabytków. Powiat 

planuje rozpocząć proces przewozów, które głownie na celu mają dowóz dzieci z powiatu do 

wszystkich szkół, aby zachęcić młodzieży do uczęszczania do szkół powiatowych. Na tej sesji 

zarząd zaproponował radzie powiatu o uruchomieniu tych linii. Na następnej sesji zostanie 

zaproponowana uchwała, aby bilety dla młodzieży uczącej się w szkołach powiatowych były 

darmowe lub za symboliczną złotówkę, aby był to argument do naboru. Starosta podkreślił, że 

żadna ze szkół nie jest wyróżniana, zamysł jest taki, że do każdej ze szkół na godzinę 8 młodzież 

ma zdarzyć. Jednocześnie autobusy będą wyruszać z Chodcza, z Izbicy Kujawskiej, z Baruchowa, 

aby nie było zarzutu wyróżniania którejś ze szkół. Subwencja w  roku bieżącym ze względu na 
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wzrost uczniów (podwójny rocznik), a także mobilizacje dekretów jest wyższa o 2,5 mln zł.  

W żaden sposób nie poczyniło to oszczędności w budżecie, a jak już to bardzo minimalne. Koszty 

funkcjonowania szkół znacznie rosną. Podwyżki dla nauczycieli nie były w pełni sfinansowane 

przez zwiększoną subwencję i w przyszłym roku też nie są. Znaczna część, praktycznie ½ 

przełożona jest na barki samorządu jeżeli chodzi o wzrost najniższej krajowej, stażu, który jest 

wyłączony poza podstawę. To za sobą niesie konsekwencje i trzeba szukać takich rozwiązań, aby 

tej młodzieży w szkołach powiatowych był jak najwięcej. Budowane są 2 duże inwestycje: szkota 

w Chodczu i warsztaty w Izbicy Kujawskiej.  Powiat przystępuje do miękkich projektów. Został 

złożony już jeden wniosek na szkolnictwo zawodowe na blisko 3 000 000 zł, na zajęcia dodatkowe. 

Podejmowane są rozmowy o kolejnych dwóch wnioskach. Według starosty proporcje są zachowane 

właściwie, zgodnie z sugestiami radnych, aby więcej środków dostarczać na teren powiatu i tak to 

jest robione, a te rzeczy mają prawo do indywidualnej oceny.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze pytania? Wobec braku pytań Przewodniczący 

Komisji zapytał członków komisji kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-1(Radny Jerzy Pawłowski) 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, ze komisja 

pozytywnie zaopiniowała  

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

 

7. Informacja Zarządu Powiatu na temat przebiegu i wyników egzaminów  

maturalnych i zawodowych. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu na temat przebiegu i wyników egzaminów  maturalnych 

i zawodowych.  

Jan Stocki – Podinspektor w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, że 

szkoły prowadzone przez powiat włocławski osiągnęły poziom zdawalności 79%. Gorzej jest jak 

porównujemy wyniki z powiatami sąsiednimi. To był wniosek radnego Pana Jacka Jabłońskiego. 

Rzeczywiście wyniki szkół powiatowych nie są najlepsze. Powiaty lipnowski, radziejowski, 

rypiński maja odsetek zdawalności o wiele lepszy. Zespół Szkół w Lubrańcu osiągnął 

zdawalność najlepszą na poziomie 96%. Tylko dlatego, że jedna uczennica nie przystępująca do 

matury później nie miała prawa do tego egzaminu przystąpić. W przypadku LO w Kowalu 6 

osób przystępowało do egzaminu i 6 osób zdało. Powiat otrzyma bardzo duże środki finansowe 

na doposażenie placówek kształcących zawodowo. Kształcenie zawodowe przygotowuje do 

rynku pracy. Wyniki matur można podsumować jako zadawalające. Jeśli chodzi o egzaminy 

zawodowe to jest informacja dotycząca  tych szkół gdzie te egzaminy przebiegają, dlatego ona 

nie dotyczy wszystkich.  

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na tabele nr 4, gdzie patrząc na porównanie z innymi 

szkołami LO Lubraniec ma bardzo dobre wyniki, a szkoły powiatowe w porównaniu ze szkołami 

znajdującymi się na terenie Miasta Włocławka mają dużą zdawalność. Te pozytywne informacje 

powinny być nagłaśniane, aby dobra opinia szkół powiatowych zaistniała w terenie.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w informacji nie ma wniosków dotyczących pracy 

na przyszłe lata. Radny zapytał jak się przekładają środki finansowe na zajęcia dodatkowe na 
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wyniki w maturach. Radny powiedział, że nauka języka obcego odbywa się w grupach,  

a podczas matur okazuje się ze tylko jedna osoba zdaje.  

Pani Agata Wojtkowska- Członek Zarządu Powiatu poprosiła, aby radny doprecyzował  

w której szkole jeden uczeń zdaje egzamin z języka obcego. Po obecnych wynikach matur 

członek Zarządu Powiatu we Włocławku nie rozumie pytania zadanego przez radnego.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że nie chce się zagłębiać w szczegóły. Klasy są małe – 

17 osób, pojawia się pytanie. czy przy takiej małej liczbę osób warto otwierać klasę z 2 językami 

rozszerzonymi? 

Pan Jan Stocki – Podinspektor odpowiedział, że są wnioski i w jakieś mierze o tych wnioskach 

mówił Pan Starosta i Pan Stocki mówił o tym  na wcześniejszych posiedzeniach jakie wnioski są 

wyciągane. Podinspektor zapewnił radnego, że tych wniosków będzie coraz więcej. Jest ciekaw 

w jaki sposób zafunkcjonuje to, że w szkołach realizowanych jest kilka programów. W ramach 

POWER Program Wiedza Edukacja i Rozwój, młodzież wyjeżdża na praktyki zawodowe za 

granice np. do Grecji. Młodzież może wybrać szkołę we Włocławka, gdzie trzeba odliczyć dużo 

czasu na dojazdy lub szkołę znajdująca się pobliżu z atrakcyjną ofertą. Jeśli chodzi o kwestie 

przełożenia konkretnych środków na wyniki to takiego oczywistego przełożenia nigdy nie ma. 

Przeznaczenie większych pieniędzy  nie powoduje tego, że pojawia się natychmiastowy  efekt. 

Radny oczywiście ma racje, że trzeba uważać na wydatkowanie środków jeśli byłoby to w jakiś 

sposób nadużycie. Tutaj najczęściej zapadają decyzje na poziomie szkoły. Zamiarem organu 

prowadzącego było to, aby klasy były jak najliczniejsze. To był dobry rok. Planowano, aby 

utworzyć  jak najbardziej liczebne klasy i to się w dużej mierze udało. Nie otwierano mało 

licznych klas. Nie zgłaszano tego typu zastrzeżeń. Podinspektor obiecał, że się temu przyjrzy. 

Tuż po obradach komisji ma miejsce spotkanie z dyrektorami. Jeśli członkowie komisji 

dysponują czasem to mogą wziąć udział w tym spotkaniu. Taka informacja będzie pozyskana, 

czy takie wydatkowanie środków ma miejsce i dzielone są klasy na języki obce. 

Radny Wojciech Rudziński zgadza się  z tym, że praktyki promują szkoły i przełoży się to na 

lepszy nabór. Młodzież jest  z tego zadowolona. Jeśli chodzi o te środki dodatkowe to radny jest 

za tym środkami tylko według radnego należy podjąć takie działania, żeby szkoły były 

motywowane i te środki przekładały się na wyniki matur, aby nie były tylko konsumowane. Z 

tego ma być korzyść, że nauczyciel ma dodatkowe zajęcia. Być możne obecnie nie ma 

rozszerzonego języka, ale w poprzedniej kadencji miało to miejsce. 

Radny Jerzy Pawłowski zaproponował wykonanie zestawienia  nakładów poniesionych  

w ramach tych programów na edukacje poza subwencją oraz zestawienie wyników  

w poszczególnych latach i poszczególnych klasach, aby porównać wzrost danego roku. Da to 

obraz, czy te nakłady mają wpływ na te nakłady pieniężne.  

Jan Stocki – Podinspektor powiedział, że właśnie myślał o takiej informacji w konstrukcji 

Informacji o realizacji zadań oświatowych, aby spoglądać na to co jest realizowane i widzieć 

schodkowo jakie następują efekty konkretnych działań  w perspektywie 3-4 lat pokaże to, czy 

dane zadania były chybione czy trafne i przynoszą skutki. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że to jest to słuszna uwaga i wydział jest w stanie 

przygotować taką informację. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła Informację Zarządu 

Powiatu na temat przebiegu i wyników egzaminów  maturalnych i zawodowych. 

Informacja Zarządu Powiatu na temat przebiegu i wyników egzaminów  maturalnych 

i zawodowych stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

9. Informacja Zarządu Powiatu o naborze uczniów do szkół na rok szkolny 2019/2020. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 

otrzymali informację dotycząca naboru w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 

Powiat Włocławski, dotyczy zatem 5 zespołów szkół, w skład których wchodzi 18 szkół. 
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Ponadto  w informacji znajduje się porównanie liczby uczniów w poszczególnych palcówkach 

oświatowych prowadzonych przez powiat włocławski z rokiem ubiegłym w formie tabel. 

Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji, czy maja pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że Informacja Zarządu Powiatu 

o naborze uczniów do szkół na rok szkolny 2019/2020 została przyjęta. 

Informacja Zarządu Powiatu o naborze uczniów do szkół na rok szkolny 2019/2020 stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że zamyka I część posiedzenia i 

zaprasza na II część do siedziby Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej „Małgosia” w Brzeziu.  

 

II część posiedzenia Komisji  o godzinie: 10
30 

w siedzibie, Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej „Małgosia” w Brzeziu, Brzezie 35D 

 

Przewodniczący Komisji o godzinie 10:30 otworzył II część posiedzenia komisji, która miała 

miejsce w siedzibie, Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej „Małgosia” w Brzeziu powitał 

członków Komisji oraz Panią dyrektor Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Jaś” i 

„Małgosia” w Brzeziu – Agnieszkę Kokowicz.  

 

9. Analiza stanu majątku– wizja lokalna. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią dyrektor o zabranie głosu. 

Pani Dyrektor poinformowała, że w skład majątku Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej „Jaś” 

wchodzą następujące budynki i budowle oraz grunty: budynek mieszkalny „Jaś’, działka nr 89/12, 

Plac zabaw, boisko wielofunkcyjne. W skład majątku Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej 

„Małgosia” wchodzą następujące budynki i budowle oraz grunty: budynek mieszkalny „Małgosia”, 

działka nr 89/10. 

Następnie Komisja Edukacji, Kultury i Sportu dokonała wizji lokalnej stanu majątku. 

 

10. Akty prawne i dokumentacja Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Jaś”  

i „Małgosia” w Brzeziu. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią dyrektor o przedstawienie aktów prawnych  

i dokumentacji Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Jaś” i „Małgosia” w Brzeziu.  

Dyrektor poinformowała, że Placówka Opiekuńczo –Wychowawcza „Jaś” w Brzeziu działa na 

podstawie: 

a) Ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej z dnia 9 

czerwca 2011 r., 

b) Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 22 grudnia 2011 r. w sprawie 

instytucjonalnej pieczy zastępczej,  

c) Statutu nadanego przez radę Powiatu włocławskiego uchwałą Nr XXV/256/17, 

d) Regulaminu organizacyjnego uchwalonego przez Zarząd Powiatu uchwała nr 552/17 – 

schemat organizacyjny, 

e) Podstawowych aktów wewnętrznych obowiązujących w Placówce,  

f) Regulaminu ZFŚS, 

g) Regulaminu Wynagrodzeń, 

h) Regulaminu Zamówień Publicznych, 

i) Regulaminu Wychowanka, 

j) Regulamin, Urlopowania Wychowanków.  

Placówka Opiekuńczo –Wychowawcza „Małgosia” w Brzeziu działa na podstawie: 

a) Ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej z dnia 9 

czerwca 2011 r., 
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b) Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 22 grudnia 2011 r. w sprawie 

instytucjonalnej pieczy zastępczej, 

c) Statutu nadanego przez radę Powiatu włocławskiego uchwałą Nr XXV/256/17, 

d) Regulaminu organizacyjnego uchwalonego przez Zarząd Powiatu uchwała nr 551/17 – 

schemat organizacyjny, 

e) Podstawowych aktów wewnętrznych obowiązujących w Placówce,  

f) Regulaminu ZFŚS, 

g) Regulaminu Wynagrodzeń, 

h) Regulaminu Zamówień Publicznych, 

i) Regulaminu Wychowanka, 

j) Regulaminu Urlopowania Wychowanków.  

Placówki „Jaś” i „Małgosia” prowadzą dokumentację dotycząca pobytu wychowanka  

w szczególności: 

a) księgę ewidencji wychowanków,  

b) księgę meldunkową,  

c) dokumentację osobista wychowanków, 

d) dziennik zajęć specjalistów, 

e) zeszyty obserwacji, 

f) zeszyt obchodów nocnych, 

g) dziennik zajęć wychowawców. 

Dokumentacja osobista wychowanków obejmuje:  

a) skierowanie, 

b) odpis aktu urodzenia, 

c) postanowienie sądu rodzinnego, 

d) zaświadczenie o opiece zdrowotnej, 

e) dokumenty meldunkowe, 

f) akty zgonu rodziców, 

g) korespondencje w sprawach wychowanka,, 

h) kartę pobytu wychowanka,  

i) plan pomocy dziecku, 

j) dokumenty szkolne, 

k) program usamodzielnienia, 

l) decyzję dotycząca odpłatności, 

m) diagnozę psychologiczno-pedagogiczną, dokumenty szkolne, 

n) opinie o wychowanki, 

o) informację o prowadzonej pracy z rodziną dziecka i jej rezultatach,, 

p) kartę wyposażenia wychowanka, 

q) protokoły z posiedzeń zespołu ds. okresowej oceny sytuacji dziecka, 

r) osobistą dokumentację medyczną, 

s) informacje o kontaktach z rodziną, 

t) zgodę na urlopowanie.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania do tego punktu? 

Nie było żadnych głosów. 

 

11. Liczba wychowanków z podziałem na grupy wiekowe.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią dyrektor o zabranie głosu. 

Dyrektor poinformowała, że w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej „Jaś” w Brzeziu na dzień 

18.11.2019 r. przebywa 15 wychowanków w tym w  przedziale wiekowym: 

4-9 – 4 wychowanków, 

10-15 lat – 6 wychowanków, 

15-22 lat- 5 wychowanków. 
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Dyrektor poinformowała, że w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej „Małgosia” w Brzeziu na 

dzień 18.11.2019 r. przebywa 13 wychowanków w tym w  przedziale wiekowym: 

4-9 – 2 wychowanków, 

10-15 lat – 11 wychowanków. 

Przewodniczący Komisji zapytał o zainteresowanie adopcją dzieci? 

Dyrektor odpowiedziała, że adopcji jest coraz mniej. W placówce w ostatnim czasie nie było 

żadnej adopcji. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy w placówce mają miejsce ucieczki wychowanków lub 

inne trudne przypadki? 

Dyrektor odpowiedziała, że zdarzają się, ale od momentu, kiedy dzieci zamieszkały w domkach 

nie ma takich sytuacji, aby dzieci uciekały. W czasie kiedy dzieci mieszkały w pałacu to takie 

ucieczki się zdarzały.  

Radny Jacek Jabłoński powiedział, że obecne warunki dzieci są na bardzo wysokim poziomie. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy oprócz wymienionych warunków lokalowych zmieniło 

się podejście kadry?? 

Dyrektor odpowiedziała, że podejście jest takie same, ponieważ wychowawcy mają zawsze na 

myśli dobro dzieci. Jedyna zmian jaka może być, to to, ze można w tych domkach otoczyć dzieci 

taką opieką bardziej domową, rodzinną. W placówce jest podobnie jak w domu, nie ma żadnej 

obsługi i obowiązki wychowawców są trochę inne. Wychowawcy wspólnie z dziećmi przygotowują 

posiłki. Placówka stawia na usamodzielnianie.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy więcej jest dziewcząt,, czy chłopców? 

Dyrektor odpowiedziała, że jest prawie po równo dziewcząt i chłopców.   

Przewodniczący Komisji powiedział, że jeśli chodzi o podział wiekowy to w Jasiu jest ta starsza 

grupa, natomiast młodsze dzieci przebywają w „Małgosi”.   

Dyrektor powiedziała, że stan liczbowy dzieci często ulega zmianie. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy dzieci przemieszczane są z jednego domu do drugiego? 

Dyrektor opowiedziała, że nie ma takiej potrzeby. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy nie ma wniosków indywidualnych składnych przez dzieci, 

że nie chcą być akurat w tym domku? 

Dyrektor odpowiedziała, że dzieci nie składają takich wniosków. Czasami bywają tylko sytuacje, 

że dane dzieci nie chcą być ze sobą razem w pokoju. To takie sytuacje czasami mają miejsce. 

Wówczas taka decyzja dziecka jest szanowana i dokonywana jest zamiana pokoi. 

Radny Dawid Dalmann zapytał, czy dużo dzieci w domkach stanowi rodzeństwo? 

Dyrektor odpowiedziała, że nie. Było liczne rodzeństwo 7 osobowe, ale na dzień dzisiejszy 

pozostało już tylko 4, ponieważ reszta już się usamodzielniła.  

Radny Jacek Jabłoński zapytał w jakim wieku najwcześniej dziecko może opuścić placówkę i do 

jakiego wieku może pozostać w placówce? 

Dyrektor odpowiedziała, że dziecko może odejść po uzyskaniu pełnoletności. Może również 

odejść wówczas, kiedy znalazła się rodzina przysposobiona. Najdłużej dziecko może przebywać do 

25 roku życia, jeśli wykaże że się uczy. Dziecko zawiera kontrakt z dyrektorem, że będzie 

kontynuował naukę i wówczas na tej podstawie może pozostać w domku. W placówce przebywa 

chłopiec w  wieku 22 lat, nadal się uczy w zawodzie stolarza, jest uzdolniony w tej dziedzinie. 

Radny Jerzy pawłowski zapytał do jakiego rodzaju szkoły uczęszcza? 

Dyrektor odpowiedziała, że jest to szkoła zawodowa specjalna nr 3 we Włocławka.  Dyrektor 

dodała, że chłopiec zdał egzamin na prawo jazdy za pierwszym razem.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy te małe dzieci w wieku 4 lat uczęszczają do przedszkola? 

Dyrektor odpowiedziała, że tak uczęszczają do oddziału przedszkolnego, które znajduje się  

w Brzeziu.  

Radny Jacek Jabłoński zapytał, do jakiej szkoły uczęszczają dzieci w wieku szkolnym? 

Dyrektor odpowiedziała, że część dzieci uczęszcza do Szkoły Podstawowe w Brzeziu, a starsze 

dzieci do szkół znajdujących się na terenie Miasta Włocławek.  

Radny Wojciech Rudzińki zapytał, czy dzieci do szkoły podstawowej odprowadza wychowawca? 
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Dyrektor odpowiedziała, że wychowawca odprowadza dzieci do szkoły podstawowej w wieku od 

przedszkola do 2 klasy. Natomiast pozostałe dzieci same chodzą do szkoły. Starsze dzieci 

dojeżdżają do  szkół autobusem.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy rodzice lub krewni odwiedzaj dzieci? 

Dyrektor odpowiedziała, że rodziny odwiedzają dzieci, ale nie wszystkie. 

Radny Dawid Dalmann zapytał, czy rodzice starają się odzyskiwać dzieci? 

Dyrektor odpowiedziała, że takie przypadki maja miejsce bardzo rzadko. Rodzice muszą wykazać, 

że chcą odzyskać dziecko. W momencie, kiedy dziecko trafi do placówki to bardzo trudno to 

odkręcić. Przede wszystkim warunki lokalowe, podjęcie pracy, a także podjęcie terapii odwykowej. 

Zdarza się tak, że sąd bardzo szybko podejmuje decyzje o powrocie dzieci do domu rodzinnego.  

Radny Dawid Dalmann zapytał, czy wszystkie dzieci wyjeżdżają na czas wakacji lub świąt do 

domów rodzinnych? 

Dyrektor odpowiedziała, że w placówce są dzieci, które nie chcą wcale jeździć do domu 

rodzinnego, ale są takie który jeżdżą mimo tego co złego się dziej w domu.  

Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że każde dziecko podchodzi do tego w sposób indywidualny. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, co z dziećmi w okresie ferii lub wakacji? 

Dyrektor odpowiedziała, że w tym czasie dzieci są urlopowane. Placówka działa 24 h/dobę. Przed 

wyjazdem dziecka do domu rodzinnego sprawdzane są warunki, czy są zapewnione, czy będzie 

pełna opieka. Jeśli odległość jest duża, np. było dziecko, którego dom rodzinny był oddalony o 500 

km wówczas dyrektor prosiła asystenta rodziny o sprawdzenie warunków i taka informacja pisemna 

została dostarczona dla placówki. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy dzieci są urlopowane na cały okres ferii? 

Dyrektor odpowiedziała, że to wszystko zależy na jaki okres zdeklaruje się rodzina.  

 

12. Stan i  struktura zatrudnienia w  placówkach.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią dyrektor o zabranie głosu. 

Dyrektor poinformowała, że stan i struktura zatrudnienia w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej 

„Jaś” – 14,25 etatów w tym: wychowawcy i specjaliści pracujący z dziećmi: 

a) wychowawcy – 7 etatów, 

b) dyrektor – 1 etat, 

c) psycholog – 0,5 etatu, 

d) pedagog – 1 etat, 

e) pracownik socjalny – 1 etat. 

f) pracownicy administracji: 

g) specjalista ds. płac-1 etat 

h) księgowa – 1 etat,  

i) pracownicy obsługi: 

j) kierowca – 1 etat, 

k) pracownik do prac lekkich- 0,75 etatu. 

Stan i struktura zatrudnienia dla Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej „Małgosia” 7 etatów  tym: 

wychowawcy – 7 etatów.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że w jednostce nie jest już zatrudniona, ani kucharka, ani 

sprzątaczka.  

Dyrektor wyjaśniła, że wobec obwiązujących standardów posiłki sporządzane są przez 

wychowawców wspólnie z wychowankami.  

 

13. Problemy i potrzeby jednostki.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy jednostka boryka się z jakimiś problemami lub ma jakieś 

potrzeby? 

Dyrektor powiedziała, że psycholog na ½ etatu to trochę mało. Są dzieci z różnymi deficytami i 

problemami. Są to dzieci dysfunkcyjne, są dzieci z upośledzeniami i wymagają pomocy 
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specjalistów. W tym roku placówka poradziła sobie  z tym, ponieważ weszła we współprace z 

Fundacją, którą udostępniał psychologa, który pracuje w placówce bezpłatnie.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy jest możliwość współpracy z tą fundacją? 

Dyrektor odpowiedziała, że tak. Fundacja współpracuje z różnymi jednostkami i ma do dyspozycji 

jakąś określoną liczbę  godzin zależna do wniosków złożony przez dyrektora w zakresie potrzeb 

dzieci. W tym roku było 14 wniosków i dzieci otrzymały 14 godzin tygodniowo opieki 

psychologicznej. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał na jakiej zasadzie został zatrudniony ten psycholog? 

Dyrektor odpowiedziała, że musiała znaleźć psychologa, a fundacja to opłaca.  

Radny Dawid Dalmannn zapytał, czy ten psycholog uzupełnia tą brakującą część etatu. 

Dyrektor odpowiedziała, że można tak powiedzieć. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy ta druga część etatu wykonuje ten sam psycholog, który jest 

zatrudniony w placówce. 

Dyrektor odpowiedział, że nie. Jest to dobry specjalista, który pracował w palcówce i pomaga 

dzieciom w rozwiazywaniu problemów. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że trochę szkoda, że to nie jest ten sam psycholog. 

Dyrektor odpowiedziała, że psycholog zatrudniona na ½ etatu w placówce jest młoda osoba i ma 

małe doświadczenie. Dyrektor przemyśli to i może w przyszłym roku przenalizuje możliwość 

podjęcia właśnie tego psychologa w ramach współpracy z fundacją.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś inne problemy dotyczące struktury zatrudnienia? 

Dyrektor odpowiedziała, że nie.  

Dyrektor odpowiedziała, że obecna struktura zatrudnienia jest optymalna do wykonywania pracy i 

wysoki standard opieki nad dziećmi. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy w czasie nocy wychowawca jest obecny w placówce? 

Dyrektor odpowiedziała, że tak. Opieka musi być zapewniona 24h na dobę. Rano jest jeden 

wychowawca wówczas następują przygotowania posiłku, i w razie telefonu ze szkoły, że np. 

dziecko jest chore wychowawca musi odebrać dziecko. W nocy jeden wychowawca pracuje. Nie 

ma przerwy w opiece. Nie zdarzyło się, żeby placówka nie miała dzieci. Wówczas gdyby taka 

sytuacja była to pracownik byłby na dyżurze pod telefonem. 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto zabezpiecza podstawową opiekę zdrowotną dla dzieci? 

Dyrektor odpowiedział, że „Mar-Med.” NZOZ Wieniec. Dzieci korzystają też z usług specjalistów 

i trzeba dowozić dzieci do łodzi, warszawy, ponieważ maja różne schorzenia.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy jednostka ma na wyposażeniu samochód? 

Dyrektor odpowiedział, że Renault Trafic, 7 osobowy.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, kto robi zaopatrzenie? 

Dyrektor odpowiedział, ze zaopatrzenie robi specjalista, który ma połączony etat specjalisty  

z intendentką. Zakupy są wykonywane we Włocławku. Wskazane było, aby dzieci uczestniczyły   

w zakupach, ale niestety lokalizacja jest taka, że nie można sobie na to pozwolić.  

Radny Wojciech Rudziński  zapytał, czy wychowankowie palą papierosy? 

Dyrektor odpowiedziała, że zdarzaj się takie przypadki, ale jest to kontrolowane. Wychowankowi, 

który ma 22 lat nie można mu zabronić palenia papierosów, a  z pozostałymi dziećmi organizowane 

są różnego rodzaju pogadanki. 

Radny Jacek Jabłoński zapytał, skąd dzieci maja pieniądze na zakup papierosów? 

Dyrektor odpowiedziała, że dzieci otrzymują od 5 roku życia kieszonkowe. Wysokość 

kieszonkowego uzależniona jest od wieku wychowanka są to kwoty 30,35 i 50 zł.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy dzieci posiadają telefony komórkowe? 

Dyrektor odpowiedziała, że tak. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, kto finansuje rachunki za telefon. 

Dyrektor odpowiedziała, że wychowanek sam musi opłacić rachunek za telefon. Ewentualnie jest 

telefon stacjonarny - służbowy do którego mają dostęp.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy pieniądze które otrzymuje dziecko od rodziny są 

własnością dziecka? 
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Dyrektor odpowiedziała, że tak ale są one pod kontrolą  oddawane w depozyt, ponieważ zdarzają 

się kradzieże.  

Radny Jacek Jabłoński zapytał, czy zdarza się, że wychowankowie piją alkohol. 

Dyrektor opowiedział, że ostatnio się to nie zdarza. Była tylko sytuacja, że wychowankowie 

dojeżdżający do szkoły we Włocławku wrócili do domu pod wpływem alkoholu.  

Największym problemem obecnie młodzieży są dopalacze. Placówka miała wychowanka, który był 

uzależniany od dopalaczy, który był w specjalistycznym ośrodku w Częstochowie, ponieważ był 

uzależniony.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy po leczeniu wychowanej wrócił do placówki? 

Dyrektor odpowiedziała, że nie, ponieważ  został w Częstochowie ze względu na lepsza 

perspektywę usamodzielniania.  

Radny Dawid Dalmann zapytał w jakim wieku był ten wychowanek? 

Dyrektor odpowiedziała, że w wieku 16 lat. Przed przystąpieniem do leczenia, musiał podpisać 

zgodę na leczenie. Dzieci w placówce są pogubione. Jedne chcą wrócić do tego środowiska  

z którego pochodzą, a inne nie chcą.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy w przypadku usamodzielniania wychowankowie 

otrzymuje jakieś środki finansowe? 

Dyrektor odpowiedziała, że tak. Na kontynuowanie, nauki, zagospodarowanie, usamodzielnianie.  

Najczęściej dzieci wracają do domu skąd  zostali zabrani. Jedna wychowanka wynajęła mieszkanie. 

Otrzymuje rentę w związku z tym mogła sobie na to pozwolić. Ma pracę, świetnie sobie radzi i jest 

w stanie się utrzymać.  

Przewodniczący Komisji zaproponował, żeby komisja podjęła wniosek, aby rozważyć możliwość 

zwiększenie etatu psychologa w placówkach i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

podjęła wniosek, aby rozważyć możliwość zwiększenie etatu psychologa w placówkach, który 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy na wychowanka przychodzi subwencja od państwa? 

Dyrektor odpowiedziała , że jednostka ma zaplanowany budżet na jednego wychowanka. Koszty 

na podstawie danych z zeszłego roku i przez liczbę wychowanków.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, ile wynosi koszt utrzymania wychowanka? 

Dyrektor odpowiedziała, że w tej chwili  w „Jasiu” jest 5100 zł, a w  Małgosi 4600 zł. Na 

wysokość ma wpływ wynagrodzenie. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że na tę chwilę obiekty są nowe i nie wymagają remontu, ale 

w przyszłości te koszty wzrosną, ponieważ będą konieczne remonty. Przewodniczący Komisji 

powiedział, że w placówce jest ogrzewanie olejowe to jest jedno z najdroższych rodzajów 

ogrzewania. Przewodniczący Komisji zapytał, czy  w jednostce będzie fotowoltaika? 

Dyrektor odpowiedział, że jest to w planach.  

Radny Dawid Dalmann powiedział, że  panele fotowoltaiczne będą zapewniać prąd i ciepłą wodę, 

ale  z fotowoltaiki nie zostanie ogrzana kubatura budynku.  

Dyrektor powiedziała, że obawia się lokalizacji paneli fotowoltaicznych. Dyrektor zgłosiła uwagi 

w tym zakresie i ma nadzieje, że zostanie to zmienione, ponieważ wychowankowie bardzo dużo 

czasu spędzają na tarasie.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze pytania? 

Więcej pytań nie było. 
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7. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

 

9. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w dniu 26 

listopada 2019 roku o godzinie 12:00 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     

                                                                                          

                                                                        

                                                                                                           Przewodniczący Komisji   

                                                                                                      Edukacji, Kultury i Sportu 

                                                                                                     

                                 Karol Matusiak  

 

 

 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 

Marta Grzegórska………………………….. 


